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Nagyüzem vasárnap 

Az utolsó nap 
az őszi BNV-n 

Vasárnap már 10 órakor Este a Rákóczi-induló 
nagyüzem volt az őszi BNV hangjai után négy nyelven 
utolsó napján. A látogatók búcsúzott az utolsó látogatók-
ezreit jó negyedórával ko- tói, a kiállítóktól a vásár 
rábban beengedték, s ők já r - rendezősége, bezárta kapuit 
tak jól, mert később már ne- az 1978. évi őszi Budapesti 
hezebb volt a bejutás, a a Nemzetközi Vásár, 
vásár megközelítése. A tíz nap tapasztalatait 

Vasarnap végig igazi vasá- összegezve Hamvai Istvánné, 
ri hangulat volt a BNV-n. a BNV igazgatója elmondot-
Fáradhatatlanul jártak kör- ta, hogy mind a kiállítók, 
be-korbe a kiállításon a mik- m i n d a látogatók véleménye 
robuszok, a népszerű kis sze- szerint hasznos volt a továb-
relvények egyébként tíz nap bi szakosítás, a korábbi áru-
alatt több mint negyvenezer csoportok megduplázása 
utast szállították a vásár te- amellyel áttekinthetőbbé vált 
ruleten. Vasarnap a külön- az egész bemutató. Egyedül 
böző árucsoportok kiállításán az idegenforgalom és turiz-
kivül különösen a „mozgó" m u s témát nem tudták úgy 
bemutatóknak volt sikere, megszervezni, ahogy szeret-
Nem fogyott el a nézőközön- ték volna. Ezért a Belkeres-
eeg a divatbemutatókról — kedelmi Minisztériummal kö-
a divatszínpad előtt talán zösen már most megkezdték 
6okkai többen is álltak, mint a szervezést, hogy jövőre 
amennyien megfelelőn lát- összefogottabban, a követel-
hatták a műsort — mindig ményeknek megfelelően egy 
akadt modellje és tömege a helyre kerülhessen a hazai és 
hazai és az NDK kozmetikai a külföldi országok utazási, 
bemutatónak, az ügyes kezű idegenforgalmi kínálata is. 
fodrászok ú j frizurakreáciői-
nak. Az idei őszi BNV szerve-

Közérdekű információt is z e t t e b b - rendezettebb volt a 
szolgáltatott ezen a napon a korábbiaknál, javult a foga-
vásár. Az Otthon-kiállítás d é s i készsége, kulturáltabb 
szervezői „belenézve" a köz- körülményeket, környezetet 
véleménykutató lapokba, ar - b l z t o s í t ° t t a kiállítóknak é6 
ról adtak tájékoztatást, hogy a látogatóknak egyaránt 
a BUBIV kiállítása és külö- A kapuk bezárása után 
nősen a Réka nevű bútorcsa- azonnal megkezdődött a ki-
ládja, a Szék- és Kárpitos- állítás bontása, különösen az 
ipari Vállalat elemes ülő- és A-pavilonbelieknek kell igye-
fekvobutorai, valamint a kezniük. hiszen három hét 
győri Gardo-gyar íróasztallal múlva ott már újabb bemu-
kombinált térelválasztója t e t . tató a Budatranspack nem-
saett legjobban a közönség- zetközi anyagmozgatási és 
nek; a Bútorért rendelt is 
ezekből jövőre. 

K G S T -
ülésszak 

Vasárnap befejeződött Ulán-
bátorban a KGST végrehaj-
tó bizottságának 87. üléssza-
ka. A tanácskozáson a szo-
cialista gazdasági integráció 
komplex programjának meg-
valósításával összefüggő kér-
déseket vitatták meg a részt-
vevők: Bulgária, Csehszlová-
kia, Kuba, Lengyelország, 
Magyarország, Mongólia, az 
NDK, Románia, a Szovjet-
unió, Vietnam, valamint Ju-
goszlávia képviselői. 

Jumzsagijn Cedenbal, a 
Mongol Népi Forradalmi Párt 
Központi Bizottságának első 
titkára, a Nagy Népi Hurál 
Elnökségének elnöke vasár-
nap fogadást adott a üléssza-
kon részt vevő küldöttségek 
vezetőinek tiszteletére. 

• V II szegedi taras 
mezegazdaságáról 

Ülést tartott az MSZMP szegedi járási bizottsága 
Tegnap, hétfő délután kj - kiegészítést fűzött az előző- lósítottak már a téeszek és 

bővített ülést tartott az leg írásban megküldött elő- szakszövetkezetek, a jövőben 
MSZMP szegedi járási bi- terjesztéséhez. A téma a sze- azonban mégis az MSZMP 
zottsága a járási tanácsi hd- gedi járás mezőgazdaságának KB szóban forgó határozata 
vatal tanácskozótermében. helyzete, és továbbfej leszté- az alap, amelyre építeni kell, 
Részt vett a tanácskozáson sénék feladata volt. Az átvéve abból mindazt, amely 
Tóth Szilvesztemé, az elemzés az MSZMP KB ez a szegedi járás mezcgazda-
MSZMP KB tagja, Szabó év márciusi, a mezőgazda- sága adottságainak megfelel. 

S M u f • , a Z j S f í m Í S f r Í S S r A tanácskozás vi tájában pártbizottság osztályvezető- yábbfejlesztésere hozoit ha- fe}szól&n Dobó Szilveszter, a 
helyettese j s valamint a tarozaxa épült. Az 1960-as m ó r a h a ] m i Almakultúra 
kozscgi pártbizottságok és evektől kezdve tobb átíogo Szakszövetkezet elnöke; Ré-
partvezetoségek titkárai. terv született mar a szegedi v é s z F e r e n c a , óousztasze-

Szögi Bélának, a járási járás mezőgazdaságának fej- r i Árpád vezér Tsz elnöke 
pártbizottság ti tkárának üd- leszftésére. Valamennyi ter- Balogb Sándor, a balástyai 
voala, megnyitó szavai utan vet tudományos intézetek A I k L , T ' d r 
Jáhni László, a járási párt- dolgozták ki. Ezekből a ter- Kiss i é r e a i á - áá timács 
bizottság első titkára szóbeli vekből sok mindent megva- H v a t a l v e z e t ó j Í 7 ? é b ő k J o -

zsef, a röszkei községi párt-

Szabolcs aranya 

csomagolási, valamint Trade 

A vásár utolsó napja jól mark nemzetközi védjegy-
sikerült, s ezt a több mint kiállítás vá r ja a szakembere-
százezer látogató is igazolta, ket, a közönséget (MTI) 

Budapesten 

Megkezdődött 
a nemzetközi öntőkongresszus 

Harminckét ország több ben a KGM Rákóczi úti 
mint ezer szakemberének technika házában nemzetkö-
részvételével vasárnap meg- zi öntőkiállítás is ny í l t ahol 
kezdődött a 45. nemzetközi 20 hazai és külföldi vállalat 
öntőkongresszus a Semmel- sorakoztatja fel az iparág ú j 
weis Orvostudományi Egye- technológiáját, s a fémöntés 
tam épületében. Az egyhetes legkorszerűbb berendezéseit 
tanácskozást Csépányi Sán-
dor kohó- ós gépipari mi-
ndszterhe'yetíes nyitotta meg, 
majd Marjai József minisz-
terelnök-helyettes üdvözölte 
a kormány nevében a kong-
resszus résztvevőit. Henton 
Morrogh, az öntéstechnikad 
egyesületek nemzetközi szö-
vetségének elnöke a kong-
resszus jelentőségéről szólva 
hangsúlyozta: az előadások 
várhatóan hozzájárulnak az 
öntödék környezetvédelmé-
nek továbbá fejlesztéséhez, 
valamint az anyag- és ener-
giatakarékosságot szolgáló ú j 
technológiák elterjesztésé-
hez. Szépvölgyi Zoltán, Bu-
dapest főváros tanácsának 
elnöke a házigazda nevében 
üdvözölte a kongresszus ha-
zai és külföldi résztvevőit, s 
sikeres munkát kívánt a ta-
nácskozáshoz. 

A megnyitó után három 
szekcióban megkezdődött a 
tanácskozás. 

A kongresszus hétfőn 
szekcióüléseken folytatta 
munkáját . 

A tanácskozással egy idő; 

(MTI) 

Gondos kezek szedik az almái 

Szabolcs-Szatmár megyében kerüljön a zamatos gyümölcs, 
megkezdődött a téli alma Az alma szedése, osztályozása 
szedése. A közös gazdasá- nagy figyelmet követel, hí-
gakban és a háztáji kertek- szen az exportra kerülő áru-
ben több mint 30 ezer hek- nak egyenletes méretűnek, 
táron. termett a kiváló jona- színűnejt és hibátlannak kell 
tán. Az ország almájának lennie. 
több mint a fele terem eb- j o n a t á n legnagyobb ve-
ben a megyeben. A mult esz- ~ 1 B 

vője a Szovjetunió. A magyar tendőben 55 ezer vagonnyi, 
az idén kevesebb, 40 ezer 
vagonra való a termés. 

határállomásokon külön át-
vevőhelyeken minősítik a 
gyümölcsöt, m a j d azonnal 

Az almaszüret igazi mun- i R d u l n a k m „almavonatok". 

A termésből igen sok kerül 
a hűtőtárolókba. A termelő-
szövetkezetek és az állami 

kacsúcsot jelent. A gazdasá-
gok dolgozói mellett az idén 
több mint 10 ezer egyetemis-
ta, közép- és általános isko- , . . , , 
lás szállta meg a kerteket, gazdaságok gondos jftridolgo-
hogy minél előbb ládákba 

Elutazott 
a kubai küldöttség 

Hétfőn elutazott hazánkból kereskedelmi forgalmának 
a kubai mezőgazdasásgi kül- bővítését, 
döttség, amely Rafael Fran- A küldöttség a Magyar 
cia Mestrenek, a Kubai Köz- Tudományos Akadémia mar-
társaság mezőgazdasági mi- tanvásári mezőgazdasági ku-
niszterénék vezetésével — tatóántézetében, a Budapesti 
Romány Pál mezőgazdasági Kertészeti Egyetemen, a Gö-
és élelmezésügyi miniszter dollői Agrártudományi 
meghívására — szeptember Egyetemen és a MÉM mű-
27-e és október 2-a között szaki intézetében, valamint 
tárgyalt hazánkban. A meg- Hatvanban, a cukorgyárban 
beszéléseken értékelték a és a helyi Lenin Tsz-ban tett 
két ország közötti mezőgaz- látogatása során többek kö-
dasági együttműködést, és zött a mezőgazdasági kuta-
feltárták a fejlesztés lehető- tások helyzetét, a szakem-
:égéit. A tárgyalások befe- berképzést és -továbbkép-
jezésével a két miniszter alá- zést, a termelés és feldolgo-
írta a magyar—kubai nő- ^ kapcsolatát tanulmá-
vényvédekni egyezményt, n y ^ e l F r a r n c i a Me-stret fo-
amely lehetővé teszi a nő- gadta Marjai József minisz-
vényi eredetű termékek kül-. terelnök-helyettes. (MTI) 

zás után tárolják az almát, 
hogy egyenletes legyen a ha-
zai piacok ellátása is. A 
munka sok, az idő sürget. 
Október végéig végezni kell 
az alma szedésével, hiszen a 
szeszélyes időjárás, amely 
ebben az évben már igen sok 
gondot, további kellemetlen 
meglepetéseket hozhat. 

A sikeres szüret érdekében 
egyre több üzem, gyár, hiva-
tal és intézmény dolgozója 
jelentkezett a hét végeken 
társadalmi munkára. Min-
denki érzi, hogy a hatalmas 
kincset jelentő alma gyors 
szüretelése valamennyiünk 
érdeke. Szabolcs aranyának 
gondos betakarítása az esz-
tendő egyik legnagyobb és 
nyugodtan mondhatjuk leg-
izgalmasabb eseménye méltán 
tarthat számot az ország 
megkülönböztetett figyel-
mére. 

Biínletőjogí 
konferencia 

Szegeden 
A Nemzetközi Büntetőjogi 

Szövetség magyar nemzeti 
csoportja, valamint a szegedi 
József Attila Tudományegye-
tem állam- és jogtudományi 
kara tudományos bizottsága 
szervezésében, dr. Fonyó An-
tal egyetemi tanár elnökleté-
vel, nemzetközi büntetőjogi 
konferencia kezdődik ma, 
kedden Szegeden. 

A résztvevők a a gazdál-
kodás elleni bűncselekmé-
nyek jogi, kriminológiai és 
kriminalisztikai kérdéseiről 
folytatnak eszmecserét. A 
három napig tartó tanácsko-
záson tizennyolc referátum 
hangzik el, így például a 
népgazdaság büntetőjogi vé-
delmének szabályozásáról, az 
árszínvonal büntetőjogi vé-
delméről, a könyvszakértő 
feladatairól a gazdasági bűn-
cselekmények bizonyítása so-
rán, a gazdasági bűnözés kri-
minológiai vizsgálatának ta-
pasztalatairól, a gazdasági 
kockázatvállalásról és a bün-
tetőjogi felelősségről, vala-
mint a népgazdaság ellen el-
követett bűncselekmények 
összetételéről. 

A konferencia mai és csü-
törtöki programjának színhe-
lye a Tisza Szálló tükörter-
me, a résztvevők holnap, 
szerdán Hódmezővásárhelyen, 
a porcelángyárban folytatják 
a vitát. A tudományos ta-
nácskozásra valamennyi szo-
cialista országból érkeztek 
jogászok, akik a büntetőjog 
specialistái, az összejövetel 
Így lehetőséget ad a tapasz-
talatok cseréjére és segítséget 
nyújthat a népgazdaságot ká-
rosító bűncselekmények meg-
előzéséhez, illetve időben tör-
ténő feltárásához. 

A tanácskozást ma dr. Sza-
kács Ödön, a Magyar Nép-
köztársaság Legfelsőbb Bíró-
ságának elnöke, a Nemzet-
közi Büntetőjogi Szövetség 
magyar nemzeti csoportjának 
elnöke nyitja meg. A Legfel-
sőbb Bíróság elnöke a kon-
ferencia kezdetét megelőzően 
tegnap, hétfőn este fogadást 
adott a tanácskozás résztve-
vőinek tiszteletére. A Tisza-
szálló tükörtermében rende-
zett fogadáson megjelent Sza-
bó G. László, a megyei ta-
nács elnökhelyettese, dr. Csi-
kós Ferenc, a városi tanács 
vb-titkára, dr. Kun László, 
a megyei bíróság elnöke és 
dr. Kereszty Béla megyei fő-
ügyész is. 

vezetőség t a g j a Szabó Lajos 
tolmácsolta a Csongrád me-
gyei pártbizottság elismeré-
sét az átfogó munkáért, 
amely a szegedi járás mező-
gazdaságának továbbfejlesz-
tését fogalmazta meg a me-
zőgazdasági szakemberek 
részvételével is. Arra is ki-
tért, hogy Csongrád megyé-
ben a mezőgazdaságban dol-
gozó pártalapszervezetek zö-
mébein helyesen foglalkoztak 
az MSZMP KB márciusi ha-
tározatának adaptálásával, és 
továbbra is az a feladat, 
hogy ezt szorgalmazzák, a 
többi között a szegedi já-
rásban is. 

A felszólalások után Jáhnd 
László foglalta össze a ta-
nácskozás és a vita tanulsá-
gai t A pártbizottság elfogad-
ta mind az írásos, mind a 
szóbeli előterjesztést azzal, 
hogy azt kapják meg a sze-
gedi járás pártszervei. a 
KISZ-bizottság, a népfront 
szervei, a járási hivatal, il-
letve párt- és KlSZ-össztit-
kári értekezleten azt még 
vitassák meg. A pártbizott-
ság ezután zárt ülésen sze-
mélyi kérdésékről tárgyal t 
Felmentette ' pártbizottsági 
tagsága alól Lovászi Józsefet, 
a szegedd járási KlSZ-bizott-
-ág t i tkárá t Kooptálta tag-
jai sorába a járási pártbi-
zottság Mészáros Évát, a 
KISZ járási bizottsága mun-
katársát és Bischof Józsefei, 
a Kisteleki ÁFÉSZ elnökét. 

A portugál 
delegáció 

Esztergomban 
A dr. Vasco da Gama Fer-

nandesnek, a köztársasági 
gyűlés elnökének vezetésevei 
hazánkban tartózkodó portu-
gál parlamenti küldöttség 
vasárnap Esztergomba láto-
gatot t A delegáció tagjai 
Apró Antalnak, az ország-
gyűlés elnökének társaságá-
ban megtekintették a város 
nevezetességeit meglátogat-
ták többek között a vármú-
zeumot és a keresztény mú-
zeumot Délután a leányfa-
lui szakszervezeti üdülővel 
ismerkedtek 

A portugál parlament tör-
vényhozói testülete küldöt-
teinek programján részt vett 
Fernando Delfim Mario Lo-
pes Vieira, a Portugál Köz-
társaság budapesti nagykö-
vete. (MTI) 
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